
Met het doornemen van de begroting 
kwam de vraag in mijn gedachten: zijn we 
er nog wel van doordrongen hoeveel zege-
ningen we dagelijks ontvangen?

Er ligt een prachtige begroting, we leven in 
grote welvaart, onze jeugd krijgt kwalitatief 
goed onderwijs, er is hulp voor de zwakke 
in de samenleving, er is zorg voor jongeren 
en ouderen, er is ruimte om naar de kerk te 
gaan en Gods Woord te horen, we bouwen 
nieuwe woningen, scholen en bedrijven, 
maken plannen voor nieuwe rondwegen, 
we kunnen op allerlei manieren onze vrije 
tijd besteden, werken aan verduurzaming 
en ga zo maar door. Wat een onderscheid 
ten aanzien van de situatie in bijvoorbeeld 
Oekraïne, Israël en Armenië. De mensen 
zitten letterlijk op de puinhopen van hun 
bestaan.

Tel uw zegeningen, en vergeet er geen! 

Begroting 2024
De begroting die voorligt is een gedegen 
begroting waarin de doelstellingen van het 
coalitieakkoord zijn verwerkt. Uiteraard zijn 
we als SGP erg dankbaar voor dit resultaat.

Bestuur en organisatie
Gemeente Neder-Betuwe groeit in het aan-
tal inwoners, organisaties en bedrijven. Als 
SGP willen we dat de kwaliteit van dienst-
verlening op peil blijft. Gezien de economi-
sche neergang waar we op dit moment in 
zitten moeten we wel waakzaam blijven. 
Waar de neergang misschien betekent dat 
er extra aandacht moet naar de zorg zul-
len de initiatieven op andere onderdelen 
minder worden. Onze organisatie moet dan 
ook om kunnen gaan met deze ontwikke-
lingen.

Zorg voor elkaar
De SGP hecht veel waarde aan het gezin. 
De stabiliteit van een gezin is erg waardevol 
voor onze jongeren. Het gezinsloket staat 
op de agenda voor volgend jaar. We zien 
reikhalzend uit naar de uitwerking hiervan. 
We steunen de lokaal actieve maatschap-
pelijke organisaties en initiatieven op het 
gebied van zorg en welzijn. We zetten in op 
de bestrijding van armoede. Er is specialis-
tische jeugdzorg beschikbaar, er is keuze-
vrijheid naar levensovertuiging als er Wmo-
hulp nodig is. En er worden nieuwe scholen 
gebouwd. Zaken waar de SGP zich de laat-
ste jaren hard voor gemaakt heeft.

Woningbouw 
In het achterliggende jaar zijn er veel nieu-
we woningbouwplannen vastgesteld door 
de gemeenteraad. We gaan door met het 
faciliteren van betaalbare woningbouw. De 
nadruk ligt op betaalbaar. Om dit te berei-
ken moeten we soms andere standpunten 
heroverwegen. Er ligt een grote opgave, 
er is veel vraag, we willen sociale huurwo-

ningen, goede infrastructuur, voldoende 
parkeerplaatsen, speelruimte, duurzame 
woningen et cetera. Dit maakt de woningen 
niet goedkoper. Dit vraagt om creativiteit en 
maatwerk. Als SGP zullen we ook op deze 
wijze de plannen beoordelen. Belangrijk 
thema dat wordt meegewogen is de ont-
sluiting van het verkeer op het bestaande 
wegennet. 

Duurzaamheid
Duurzaamheid is een uitdaging op zich-
zelf aan het worden. Netcongestie, oftewel 
file op het netwerk, wordt een heet hang-
ijzer voor inwoners en ondernemers. De 
gemeente faciliteert waar mogelijk en zet 
zich actief in om bij te dragen aan structu-
rele oplossingen. We helpen onze inwoners 
met het verduurzamen van hun woningen. 
In het verleden hebben we gelden terug-
ontvangen vanuit precario, belasting die 
een gemeente mag heffen voor het gebruik 
van gemeentegrond. SGP Neder-Betuwe 
heeft zich ingezet om deze gelden terug te 
geven aan de inwoners. Naast de 200 euro 
die elk huishouden kreeg, is er een bedrag 
voor nog meer teruggave en dat op een 
duurzame manier. Twee miljoen is vrijge-
maakt voor subsidies voor verduurzaming 
van uw woning waarvoor eenieder vanaf dit 
moment in aanmerking komt.

Financieel
Gemeente Neder-Betuwe heeft een finan-
cieel gezonde begroting. We zien echter 
dat de economie begint te haperen. Dit 
vraagt onze aandacht. We moeten alert 
zijn op deze ontwikkelingen en daarop 
inspelen waar mogelijk. Juist daar inves-
teren waar het nodig is, blijven bouwen en 
investeren in infrastructuur. En de lasten-
druk van inwoners en ondernemers in het 
oog houden. 
Alles overziende mogen we dankbaar zijn 
voor hetgeen we hebben. Tel uw zege-
ningen, tel ze een voor een, en vergeet er 
geen!
De SGP-fractie wenst het college van bur-
gemeester en wethouders, raadsleden, 
ambtenaren en inwoners Gods zegen toe. 

Met vriendelijke groet,
Willem Keuken,
Fractievoorzitter SGP Neder-Betuwe

Tel uw zegeningen

Op donderdag 9 november vergadert de 
gemeenteraad. Een belangrijk onder-
werp is de behandeling van de begroting 
2024 met de meerjarenraming 2025-2027. 
Daarmee besluit de raad welke plannen 
de komende jaren wel of niet worden uit-
gevoerd.

De rollen van gemeenteraad en college
De gemeenteraad heeft het zogenoemde 
‘budgetrecht’. Dit betekent dat de raad 
bepaalt welke bedragen aan welke ambi-
ties (projecten en plannen) worden uitge-
geven én welke inkomsten (uit onder meer 
gemeentelijke belastingen) daarvoor nodig 
zijn.

De begroting
Het belangrijkste instrument van de raad bij 
het uitoefenen van zijn budgetrecht is de 
begroting. Elk jaar stelt de raad de begro-
ting voor het volgende jaar vast. Ter voor-
bereiding stelt het college van burgemees-
ter en wethouders een ‘ontwerpbegroting’ 
op. Dit is een concept van de begroting. 
De gemeenteraad besluit dus uiteindelijk of 
deze ontwerpbegroting (geheel of gedeel-
telijk) akkoord is en stelt de uiteindelijke 
begroting vast.

Door op donderdag 9 november de begro-
ting 2024 (in z'n geheel of gedeeltelijk) vast 
te stellen, bepaalt de raad:
- welke doelen de gemeente in 2024 wil 

bereiken;
-  wat de gemeente in 2024 voor elk doel 

gaat doen;
-  hoeveel geld daarvoor in 2024 (en ook in 

latere jaren) nodig is.

Documenten
De achterliggende stukken zijn te vinden op 
onze website.  Kies op 'Politieke agenda'.
Kies op onze website op ‘Politieke agenda’/ 
klik op datum 9 november {raadsvergade-
ring). Via de knop live is deze raadsverga-
dering via een livestream te volgen.

Lees op deze en volgende pagina's de (verkorte) algemene beschouwingen 
van de zeven politieke partijen die zetels hebben in de raad: SGP (9 zetels) 

- Gemeentebelangen (3 zetels) - PvdA (2 zetels) - CDA (2 zetels) -  
VVD (1 zetel) - Vóór Neder-Betuwe (1 zetel) - ChristenUnie (1 zetel).
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De agenda van Het Debat en  
Het Besluit – Raadsvergadering
Het Debat
• Begroting 2024 en meerjarenraming 2025-2027
Dat gaat als volgt:
a)  Mondelinge beschouwingen door de fractievoorzitters vanaf het katheder. Voor elke 

fractievoorzitter is 5 minuten beschikbaar. Interrupties zijn toegestaan. Na elke frac-
tievoorzitter is er gelegenheid om aan die persoon vragen te stellen; maximaal drie 
vragen per fractie.

b)  Gelegenheid voor het college om eventuele bestuurlijke vragen te beantwoorden (geen 
technische vragen; voorzitter kan interrupties toestaan).

c)  Toelichting op en debat over eventuele amendementen en moties die men in ‘Het 
Besluit’ wil indienen. In het debat is er desgewenst voor het college gelegenheid om te 
reageren op amendementen en moties.

Het Besluit – Raadsvergadering
• Overzicht financiële positie
• Vragen(half)uurtje voor raadsleden
• Verordening gemeentelijke rekenkamer Neder-Betuwe 2023  

Door de Wet versterking decentrale rekenkamers moet onze rekenkamercommissie 
worden omgevormd tot een rekenkamer. De raad wordt voorgesteld hiertoe voorlig-
gende verordening vast te stellen en de leden van de rekenkamer te benoemen. 

• Beëdiging leden nieuwe rekenkamer 

Hamerstukken
-  Vaststelling nieuw Reglement van orde voor vergaderingen en andere werkzaamheden   

van de raad van de gemeente Neder-Betuwe 2023 
- Verordening auditcomité gemeente Neder-Betuwe 2023 
- Financiële Verordening 2023
- Controleverordening 2023 
- Nadere subsidieregel voor de verduurzaming van koopwoningen
- Regio-arrangement FruitDelta Rivierenland

Bespreekstuk
Begroting 2024 en meerjarenraming 2025-2027 

Raadsvergadering met onder meer behandeling begroting 2024 
en meerjarenraming 2025-2027 Donderdag 9 november 2023, 19.30 uur 

Lees de algemene beschouwingen van de politieke partijen



Tel uw zegeningen

De gemeenteraad vergadert in de raadzaal. U bent van harte welkom om de vergadering vanaf 
de publieke tribune mee te maken. Thuis is deze vergadering ook te volgen via een livestream. 
Ga op onze website www.nederbetuwe.nl naar Politieke agenda en klik op datum 9 november.

Bij het horen van ‘fractie Gemeente-
belangen’ zou het de eerste gedachte 
kunnen zijn dat wij ons alleen inzetten 
voor de eigen gemeente en niet verder 
kijken. Gelukkig is dat niet het geval. Wij 
zien wel degelijk ook de verdere wereld 
om ons heen. 

Oorlogen
Een wereld die op dit moment niet 
bepaald rustig is. De oorlog in Oekra-
ine is ook in onze gemeente zicht-
baar omdat er mensen in onze dorpen 
opvang en onderdak krijgen. Mensen 
die in een oorlogssituatie zitten en op 
een goede manier moeten worden 
opgevangen. Als gemeente zullen wij 
ook onze bijdrage moeten geven.
Op dit moment zien we ook de aanval 
op onschuldige mensen in Israël en de 
Gazastrook, naast nog talloze andere 
verontrustende dingen. We worden 
dagelijks geconfronteerd met schok-
kende beelden op het nieuws van oor-
logen, rampen en andere ingrijpende 
zaken. Beelden die veel indruk maken 
en ons bewust maken van de wijze 
waarop wij mogen wonen en leven. In 
een rustige omgeving, in een land met 
vrede en een gemeente waar zoveel 
mogelijk is. 

Haalbaar en zorgvuldig
In het afgelopen jaar heeft de fractie 
Gemeentebelangen zich ingezet voor 
alle inwoners van onze gemeente. Dat 
hebben we gedaan door de plannen 
van het college op haalbaarheid en 

zorgvuldigheid te toetsen. Dat heeft 
ervoor gezorgd dat wij, in de ogen van 
andere fracties, erg kritisch zijn en voor 
hen daarmee soms negatief. Maar als 
het gaat om het welzijn van onze inwo-
ners, kunnen we niet zorgvuldig genoeg 
zijn. 

Kritisch en constructief
Als we dan kijken naar de begroting 
voor het komende jaar, kunnen we niet 
anders dan het college hiervoor compli-
menteren, er staat opnieuw een dege-
lijke begroting.

Tegelijk zijn er ook onzekerheden die op 
dit moment niet in te schatten zijn. Er 
komen verkiezingen aan deze maand, 
een nieuwe regering met mogelijk nieu-
we voorstellen en plannen die nu nog 
niet te voorzien zijn. Dit kan gevolgen 
hebben voor onze gemeente en de 
plannen die er zijn. Wij zien ook dat de 
reserves van onze gemeente verder 
onder druk komen te staan.

Gemeentebelangen zal deze ontwik-
kelingen zeker meenemen in de inzet 
voor onze inwoners in het komende 
jaar. Onze benadering zal kritisch, maar 
constructief zijn. We willen echter niet 
de realiteit uit het oog verliezen en blij-
ven ons bewust van de wereld om ons 
heen. 

Fractie Gemeentebelangen
www.gemeente-belangen.nl

Oog voor de wereld om ons heen
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De begroting ziet er rooskleurig uit en 
het college laat met trots weten dat het 
op koers ligt. De PvdA is content met de 
gezonde financiële situatie en een OZB 
die in lijn ligt met vergelijkbare gemeen-
ten. 

De wethouder vraagt zich terecht af of wij 
niet een te grote broek aantrekken bij de 
voorgenomen investeringen maar vervol-
gens stelt hij voor om 43 miljoen aan nieu-
we financieringen aan te trekken om grote 
projecten zoals de randweg Opheusden 
en het multifunctionele centrum (MFC) 
Dodewaard mogelijk te maken. In 2026 
gaat vanuit de Rijksoverheid drie miljard 
euro minder naar gemeenten en dat heeft 
grote gevolgen. Wij hopen dat het nieuwe 
kabinet, met mogelijk de PvdA, een posi-
tieve invloed gaat hebben. Wel willen wij 
een goed rentmeester zijn en pleiten voor 
het bevriezen van risicovolle geldverslin-
dende projecten waarvan de effecten 
onzeker zijn. 

Wonen voor iedereen?
Helaas is het voor veel van onze jonge-
ren een droom om een betaalbaar huis 
te kunnen kopen. Met een starterslening 
zouden onze jongeren in eigen gemeen-
te kunnen blijven. Helaas verstrekt de 
gemeente al jaren geen startersleningen 
meer. Wat ons betreft wordt dit weer 
opgestart. Wij zijn blij dat begin 2024 50 
procent van de nieuwe woningen naar 
inwoners van de gemeente gaat. Wat ons 
betreft zou elk nieuwbouwproject uit 50 
procent sociale huurwoningen moeten 
bestaan.

Openbare orde en veiligheid
Het college wil het middelengebruik onder 
jongeren en de ondermijnende criminali-
teit aanpakken. Daar kan niemand tegen 
zijn. De aanstelling van de jeugd-boa 
is wat ons betreft het paard achter de 
wagen spannen. Het jongerenwerk heeft 
bewezen effectiever te zijn dan de harde 
hand. Bij overlast moeten jongerenwerk, 
politie, boa’s en de Jongerenraad samen 
optrekken om die overlast tegen te gaan.

Zorg en (ouderen) welzijn
Vanzelfsprekend is het dat er meer geld 
beschikbaar komt voor het project Seni-

oren-huisbezoeken om de eenzaamheid 
tegen te gaan. Het algemeen maatschap-
pelijk werk is de basis en ingang voor al 
onze inwoners. De opzet van een gezins- 
en relatieloket is een goed idee om pro-
blemen in de relationele sfeer vroegtijdig 
aan te pakken. 

Ouderen die niet van de kerk zijn moe-
ten naar een verzorgingsplek kunnen in 
eigen dorp. Wij pleiten voor een voor-
ziening waar kerkelijk en niet-kerkelijk 
Opheusden een plek krijgen op het terrein 
van GMB. Dat is ook voor onze Molukse 
inwoners die zorg nodig hebben. Ook wil-
len wij de mogelijkheden voor de zoge-
noemde mantelzorgwoningen op eigen 
terrein verruimen.

Economie en toerisme
Onze gemeente moet alleen adviseren 
en faciliteren als het gaat om economie 
en toerisme. Het centrumplan Opheus-
den moet nu eens duidelijk vorm krijgen. 
Gaan we nu wel of niet ontwikkelen? Het 
Laanboomhuis is bedoeld als visitekaartje 
maar slechts een paar keer per week in 
gebruik. Wij moeten waken voor dit soort 
prestigeprojecten.

Duurzaamheid
• Met precariogelden willen we huiseige-

naren verleiden te verduurzamen. Een 
nobel streven. Wij zijn benieuwd hoe de 
huurders gaan profiteren van de reserve 
van 1 miljoen.

• Boomkwekerijen leggen onze gemeen-
te met de pottenteelt dicht. Dat is het 
paard achter de wagen spannen als 
we vervolgens geldverslindende maat-
regelen hebben moeten nemen om de 
wateroverlast in de straten van onze 
gemeente in goede banen te leiden. 

Jan Woldberg, fractievoorzitter 

www.pvdanederbetuwe.nl 
https://www.facebook.com/pvdaneder-
betuwe/

Verantwoord 
verder bouwen

Louis van der Stuijft, Anja Hulsbergen en Anke Groeneveld
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Rust, ruimte en kalmte in woelige tijden. 
Tijdens het schrijven van dit stuk is het 
onrustig in de wereld. Dagelijks zien we 
de verschrikkelijke beelden uit Israël en 
Oekraïne. Het gaat mijn fractie aan het 
hart wat er gebeurt en daarom begin-
nen wij dit schrijven met de vurige hoop 
en wens dat er rust en stabiliteit terug 
zal keren in de wereld.  

Veiligheid
Zonder veiligheid, geen vrijheid. Dat 
geldt internationaal, maar ook zeker in 
Neder-Betuwe. Iedereen moet zich vei-
lig kunnen voelen, wie je ook bent en 
waar je ook vandaan komt. Daar strijd 
ik al lang voor en daar zal ik mee door-
gaan. De afgelopen jaren hebben wij 
diverse voorstellen gedaan om jeugd-
problematiek, drugsgebruik en de geor-
ganiseerde misdaad tegen te gaan. De 
VVD is blij om te zien dat het college 
uitvoering geeft aan ons voorstel om 
een jeugdboa aan te nemen in Neder-
Betuwe. De jeugdoverlast is de afgelo-
pen jaren flink toegenomen. Een jeugd-
boa kan contact maken als het kan en 
grenzen stellen als het moet. 

Investeringen en OZB
De plannen voor de komende jaren zien 
er rooskleurig uit. We gaan maar liefst 
43 miljoen euro uitgeven aan nieuwe 
projecten. Toch gaat de OZB wederom 
niet omhoog. Een fantastisch resultaat 
van deze coalitie, waar mijn fractie erg 
trots op is. 

De VVD is er trots op dat de gemeente 
de komende jaren veel gaat investeren. 

We maken stappen met de randweg 
Opheusden. Want bij het bouwen van 
woningen hoort ook het aanleggen van 
goede wegen. We gaan het Multiffuncti-
oneel Centrum Dodewaard bouwen, dit 
is echt een geweldig visitekaartje voor 
het dorp Dodewaard. 

Groenonderhoud
Naast het bouwen van grote projecten 
blijft de VVD ook kritisch op de omge-
ving waarin wij wonen. Het groenonder-
houd is de afgelopen jaren echt onder-
maats geweest; dat ligt zeker niet aan 
de harde werkers van het groenonder-
houd. En in de vele gesprekken die wij 
voeren komt zwerfafval en hondenpoep 
als een groot irritatiepunt naar boven. 
Daarom gaat het college het komende 
jaar extra en nieuwe afvalbakken plaat-
sen en zal er meer gecontroleerd wor-
den op hondenpoep. Wij zullen dit kri-
tisch blijven volgen. 

De VVD dankt alle inwoners voor het 
meedenken, de ambtelijke organisatie 
van de gemeente en wenst het college 
veel succes bij het uitvoeren van de 
plannen. Tot slot wil onze fractie haar 
grote dank uitspreken naar al die harde 
werkers in de ‘uitvoering’. Onze Avri-
medewerkers, boa’s, agenten, vrijwil-
ligers bij de brandweer en alle andere 
vrijwilligers. Jullie zorgen er dage-
lijks voor dat Neder-Betuwe leefbaar, 
schoon en veilig is. 

Niels van Andel & Laurys Bennink 
VVD Neder-Betuwe
https://neder-betuwe.vvd.nl/

De raad heeft in de afgelopen periode een 
record aan bestemmingsplannen goedge-
keurd, waardoor er huizen gebouwd kun-
nen worden, er nieuwe scholen komen, ker-
ken worden gebouwd en er plannen worden 
gemaakt voor investeringen in het wegen-
net. De gemeente zal groeien de komende 
jaren, flink groeien. Het gaat richting de 
30.000 inwoners. Bij al die bouwplannen 
hebben we ook bepaald dat het 30% soci-
ale huurwoningen en 10% sociale koopwo-
ningen moeten zijn en dat deze huizen voor 
minstens 50% voor onze eigen inwoners 
zijn. Het komende jaar denken we na over 
voldoende detailhandel in de kernen. Ook 
de uitvoering van het ‘uitvoeringsplan bui-
tengebied’ staat op de agenda. Willen we 
het buitengebied sparen dan moeten we 
creatief zijn binnen de dorpen en mondjes-
maat de kernen vergroten ten koste van ons 
buitengebied. 

Ondernemen
Gemeente Neder-Betuwe is een zeer 
ondernemende gemeente met veel banen 
in de maakindustrie en de landbouw, vooral 
in de laanboomteelt. We kennen een zeer 
lage werkloosheid en veel hardwerkende 
mensen. Dank aan al die ondernemers die 
letterlijk en figuurlijk zoveel ondernemen. 
Echter, voor de ondernemers geldt ook dat 
de mogelijkheden tot fysieke uitbreiding 
beperkt zijn en dit niet ten koste van buiten-
gebied of woningbouw mag gaan. Beperkte 
uitbreiding is noodzakelijk om de groei van 
de ondernemers te faciliteren. Onderne-
mers faciliteren bij innovatie, scholing en 
bereikbaarheid staat hoog op de prioritei-
tenlijst voor het CDA.

Samenleving
Woningen en bedrijfsgebouwen zijn belang-
rijk, maar waar het natuurlijk in de eerste 
plaats om gaat is de samenleving. Een 
samenleving die veilig en fatsoenlijk moet 
zijn en, zover ons dat is gegeven, gezonde 
en vitale inwoners heeft. Volgens het CDA 
heeft de overheid, de gemeente, een ver-
bond met de samenleving en daarom een 
belangrijke rol bij die invulling. Wat het CDA 
betreft werken we ook daar hard aan, met 
programma’s die een gezonde leefstijl sti-
muleren zoals ’Gezond op eigen wijze’ en 
het welzijn van inwoners nastreeft met bij-
voorbeeld ’Welzijn op recept’. Waar nodig 
moet ook hulp voorhanden zijn bij het rela-
tieloket, schoolmaatschappelijk werk of 
een jeugdconsulent. Ook een woord als 
‘normaliseren’ kan toepasselijk zijn, waarbij 
we vermijden dat iemand abnormaal wordt 
genoemd.

Komend jaar gaat een jeugdboa in onze 
gemeente helpen de overlast van hangjon-
geren te verminderen. De gemeenteraad 
heeft dit jaar daar om verzocht en de plan-
ning is nu dat per 1 januari hij of zij aan de 
slag gaat. Het CDA is blij met de sterkere 
nadruk op preventie in het sociaal domein, 
waardoor ingrijpende jeugdzorg kan wor-
den voorkomen. 

Bewegen en sport
Voor een vitale gemeente is bewegen en 
sporten vanzelfsprekend. We verwachten 
ook concrete stappen die met de groei 
van de gemeente meegaan. Zoals de 
brede inzet van buursportcoaches, zodat 
hun kennis en ervaring bij meer personen 
terecht komt en daarmee meer bewegen 
en gezondheidswinst oplevert voor meer 
mensen. Het CDA zal de mogelijkheden sti-
muleren voor beweegvoorzieningen zoals 
Beweegpark Neder-Betuwe, maar ook 
beweegvoorzieningen in de andere kernen, 
bijvoorbeeld in Echteld. 
We streven ook duidelijkheid na voor sport-
verenigingen met sportvelden over hun 
locatie, zodat gewenste verduurzaming van 
hun accommodaties gestalte kan krijgen. 
Ook staat het vormen van één beleid voor 
alle accommodaties hoog op het lijstje. 
De Klompenpaden die zijn geopend in 
onze gemeente zijn een groot succes met 
onlangs de 5e in en rondom Echteld, het 
Wijenburgsepad. Er wordt veel gebruik 
gemaakt van deze paden zowel door inwo-
ners als door bezoekers in onze mooie 
gemeente.

Verenigingen
De verenigingen zullen vanaf volgend jaar 
het ophalen van het oud papier gaan mis-
sen. Maar Avri heeft de opdracht gekregen 
om samen met verenigingen een nieuwe 
service te ontwikkelen: het ophalen van bij-
voorbeeld boeken, elektronica, speelgoed 
en textiel bij inwoners in de zogenoemde 
BEST-tassen. Avri mag vaart maken met 
het realiseren van dit plan, zodat verenigin-
gen hun verdiensten met het ophalen van 
overgebleven goederen terug krijgen.

Het is ook verkiezingstijd voor de Tweede 
Kamer. Het CDA wenst u een goede stem-
keuze toe! Voor volgend jaar wensen wij u 
van harte Gods zegen en vrede op aarde.

Geerten van der Lugt 
glugt@nederbetuwe.nl
Martin Hommersom
mhommersom@nederbetuwe.nl
Facebook: CDA Neder-Betuwe
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Ruimte geven en grenzen stellen Neder-Betuwe 
breidt uit

Raadsvergadering met onder meer behandeling begroting 2024 
en meerjarenraming 2025-2027 Donderdag 9 november 2023, 19.30 uur

Lees de algemene beschouwingen van de politieke partijen



De begroting van gemeente Neder-
Betuwe heeft een mooie titel gekregen: 
‘Ambitie in uitvoering’. Onze gemeente 
heeft mooie, enthousiaste en goede 
ambities, maar deze kosten ook geld. 
Daarom is het fijn dat er ook een duide-
lijke en sluitende begroting is gepresen-
teerd die laat zien dat we het goed heb-
ben in Neder-Betuwe, ook financieel. 

Wonen en bouwen
Er gebeurt veel op het gebied van 
wonen en bouwen, en er gaat nog veel 
meer gebeuren de komende jaren. Het 
blijft dus wel zaak dat we de financiën 
blijven monitoren in een wereld die 
steeds duurder lijkt te worden. Wonen is 
niet alleen landelijk een aandachtspunt, 
ook in Neder-Betuwe. Zoals u mis-
schien gezien heeft, is er flink gebouwd 
in Dodewaard en Kesteren, en liggen er 
grote plannen klaar voor meer wonin-
gen. Nieuw in onze gemeente is hoog-
bouw en de daarbij horende discussie 
over hoe passend dit is in de tegen-
woordige tijdgeest of bij de wensen van 
inwoners. Vóór Neder-Betuwe vindt het 
belangrijk dat iederéén goed en veilig 
kan wonen. Wij zullen daarom ook aan-
dacht blijven vragen voor de huisvesting 
van arbeidsmigranten en standplaatsen 
voor onze woonwagenbewoners. 

Duurzaamheid
Een steeds belangrijker onderwerp, 
ook in onze gemeente, is duurzaam-
heid. Inwoners worden op veel manie-
ren ingelicht en kunnen veel voorlich-
ting en adviezen krijgen ten aanzien 
van verduurzaming. Vóór Neder-Betuwe 
volgt de ontwikkelingen met betrekking 
tot windmolens in onze gemeente erg 
nauw. Waar gaan ze komen, hoeveel 
gaan er komen en, ook belangrijk, hoe 
hoog gaan ze worden? Belangrijke vra-
gen, want voor een betere wereld wil 
iedereen meer groene energie, maar 

inderdaad: niet in de eigen achter-
tuin. Bij dit onderwerp zal blijken hoe 
belangrijk participatie is met onze inwo-
ners en dat wij ze niet alleen aanhoren, 
maar echt horen. 

Veiligheid
Nog een belangrijk issue is veiligheid. 
Dat heeft voor iedereen een andere 
betekenis. Bij Vóór Neder-Betuwe 
blijft bijvoorbeeld een veilige ontslui-
ting Herenland-West op de randweg 
Opheusden hoog op de prioriteitenlijst 
staan. Bij deze veilige ontsluiting hoort 
ook dat we nadenken over de veiligheid 
van spelende en sportende kinderen 
die daar fietsen van en naar de naast-
gelegen sportgelegenheid. 

Overlast en jeugd, ook dat hoort bij vei-
ligheid. Op meerdere manieren. Jon-
geren moeten zich veilig voelen om 
zichzelf te kunnen en mogen zijn, er 
zijn dus (meer) plekken nodig voor hen. 
Drugsgebruik en intimidatie horen daar 
níet bij! Vóór Neder-Betuwe kijkt met 
belangstelling uit naar de eerste evalu-
atie van de nog aan te stellen jeugdboa. 

Tot slot 
Ik schreef het al, we hebben het goed 
op ons kleine stukje aarde. Het zal nie-
mand ontgaan zijn dat dat niet overal zo 
is met brandhaarden als Israël, of nog 
steeds Oekraïne of het minder bekende 
Myanmar. 

Laat ons het goede voorbeeld geven, 
kijk om naar je naaste medemens en 
respecteer elkaar voor wie of wat zij 
zijn. We zijn allemaal een mens. 

Marieke Meijering
Fractievoorzitter Vóór Neder-Betuwe

www.facebook.com/voornederbetuwe-
official 

De begroting voor het jaar 2024 van 
gemeente Neder-Betuwe staat vol 
met ambities die in het komende jaar 
tot uitvoering moeten komen. In deze 
begroting is voor een groot aantal 
onderwerpen een route uitgestippeld. 
Een route waarin we geloven veran-
dering te kunnen realiseren. Niet altijd 
een eenvoudige route, maar naar onze 
overtuiging wel met een vaste hoop 
die staat tegenover moedeloosheid en 
gelatenheid. Een route ook waarin de 
liefde ons drijft om voor anderen en 
onze gemeente uit ons bed te komen 
en te doen waarvoor we verantwoorde-
lijk zijn als gemeenteraadslid: goed te 
doen voor de samenleving en voor onze 
inwoners. Je zou kunnen zeggen: een 
route van Geloof, Hoop en Liefde. De 
begroting heeft de titel ‘Ambitie in uit-
voering’ meegekregen. Ambities waar-
maken. Met Gods hulp wil de Chris-
tenUnie zich in dit kleine deel van deze 
rumoerige wereld inzetten voor onze 
inwoners en onze gemeente Neder-
Betuwe. ‘Werk in uitvoering’ dus. 

Ambities
In deze begroting een flink aantal ambities 
die in het jaar 2024 verder worden uitge-
werkt. 
• Woningbouwplannen
 Onze gemeente groeit. Meer inwo-

ners betekent meer woningbouw en 
voldoende scholen. Daarom moet er 
in Neder-Betuwe worden gebouwd. 
Bouwen voor de verschillende doel-
groepen in onze gemeente. Woningen 
voor één- en tweepersoonshuishou-
dens. Woningen voor senioren. Zowel 
huur- als koopwoningen. Er staan 
verschillende grote nieuwe woning-
bouwlocaties op de planning. Wat de 
ChristenUnie betreft gaan we hier mee 
verder en komt de realisering in 2024 
een stap dichterbij. Dat geldt ook voor 
de realisering van voldoende scholen in 
onze gemeente. Kinderen moeten dicht 
bij huis naar school kunnen gaan. Mooi 
dat er al op een aantal locaties verge-
vorderde plannen zijn: Dodewaard: 
twee scholen samen met het dorpshuis 
in een multifunctioneel centrum, een 
nieuwe school in Kesteren-Noord en de 
uitbreiding van Pantarijn.

• Zorg en samenleving
 De ChristenUnie vindt dat iedereen zijn 

steentje moet kunnen bijdragen. Mensen 
die verantwoordelijkheid willen dragen 
en bereid zijn om de medemens te willen 
helpen. 

 Daar waar dat niet lukt moet er een over-
heid zijn die inwoners wil ondersteunen. 

 Uit onderzoeken blijkt dat het voor 
groepen inwoners steeds moeilijker 
wordt. Op sociaal gebied maar bijvoor-
beeld ook op financieel gebied. Er wor-
den preventieve maatregelen genomen 
om financiële problemen van inwoners 
op tijd te kunnen aanpakken maar ook 

om dit te voorkomen (armoedebestrij-
ding).

 De ChristenUnie is blij met het voorne-
men van de gemeente meer energie te 
steken in maatregelen tegen eenzaam-
heid. We zijn blij dat er aandacht wordt 
gegeven aan het onderwerp Dementie. 

• Duurzaamheid
 Duurzaamheid is een belangrijk onder-

werp. Op allerlei gebied wordt van ons 
gevraagd op een duurzame manier met 
deze aarde om te gaan. Binnen onze 
gemeente is dit ook een belangrijk uit-
gangspunt van beleid. De ChristenUnie 
doet ook een beroep op iedereen om 
hieraan te werken. Vanuit de gemeente 
zijn er verschillende subsidiemogelijk-
heden om duurzaamheidsmaatrege-
len te nemen. Ook in de uitvoering van 
beleid zal de ChristenUnie steeds plei-
ten voor duurzame oplossingen.

• Leefomgeving
 Wat is er fijner dan in een buurt te 

wonen waar het prettig en veilig wonen 
is. Een schone omgeving met voldoen-
de voorzieningen voor iedereen. 

 Wat de ChristenUnie betreft niet enkel 
een verantwoordelijkheid van de 
gemeentelijke overheid. Ook hieraan 
mogen we als inwoners ons steentje 
bijdragen door onze eigen leefomge-
ving netjes schoon te houden. 

Tot slot
De ChristenUnie wil zich inzetten voor de 
inwoners van gemeente Neder-Betuwe. 
Wij willen investeren in zorg voor elkaar 
en in een overheid die samen met de 
inwoners onze dorpen tot een prettige 
leefomgeving maakt. 
De ChristenUnie wenst het college van 
burgemeester en wethouders, de raadsle-
den en de ambtenaren van onze gemeen-
te van harte Gods Zegen toe in de uitvoe-
ring van al deze ambities. 

Kees van Hattum, 
Fractie ChristenUnie Neder-Betuwe

www.neder-betuwe.christenunie.nl
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De gemeenteraad vergadert in de raadzaal. U bent van harte welkom om de vergadering vanaf 
de publieke tribune mee te maken. Thuis is deze vergadering ook te volgen via een livestream. 
Ga op onze website www.nederbetuwe.nl naar Politieke agenda en klik op datum 9 november.
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